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RTS- Sve više zaraženih trudnica - neophodno da se vakcinišu i one i svi oko 

njih  

BLIC- "SA VAKCINAMA VAM JE KAO SA FUDBALSKIM TIMOM" Dr Šekler 

detaljno objasnio zašto je miksovanje cepiva najbolja kombinacija za zaštitu 

od kovida 

BLIC- Đerlek: Kovid propusnice spremne, čekamo finalnu odluku  

N1- Začarani korona krug: Struka apeluje – propuštamo šanse, vraćamo se u 

paganizam 

NOVOSTI- TREĆA VAKCINA OBUZDAVA EPIDEMIJU? Buster dozu treba da 

primi 2,4 miliona građana, evo kako bi to trebalo da utiče na broj zaraženih 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Sve više zaraženih trudnica - neophodno da se vakcinišu i one i svi oko njih 

Kliničko-bolnički centar "Dr Dragiša Mišović" ponovo zbrinjava kovid pacijente, ali rade i u nekovid 

režimu. Bolnica za ginekologiju i akušerstvo pomaže i kovid i nekovid pacijentkinjama, trudnicama i 

porodiljama. Načelnica ginekologije dr Slađana Mihajlović za RTS kaže da treba da se vakcinišu i trudnice 

i dojilje, da plaćamo danak nevakcinisanja i da je sve više zaraženih trudnica. 

U ovom trenutku u KBC "Dr Dragiša Mišović" nalazi se 170 kovid pacijenata, gotovo svaki četvrti zahteva 

neku vrstu kiseoničke potpore, a na lečenju je 40-ak dece. Načelnica ginekologije dr Slađana Mihajlović 

za RTS objašnjava da rade u dvojnom režimu. 

"Sve naše trudnice, porodilje se kod nas leče, kontrolišu. Što se tiče kovida, izvanrednom odlukom 

ministarstva sva porodilišta imaju kovid odeljenje, organizovana za zaštitu pacijentkinja koje su kovid 

pozitivne", objašnjava Mihajlovićeva. 

Dodaje da se kod njih leče trudnice koje su sa srednje i sa težom kliničkom slikom na odeljenju interne 

bolnice, kao i da su tu četiri trudnice koje su stabilnog kliničkog stanja. 

"Imamo dve porođajne pacijentkinje. Jedna je kod nas u bolnici i danas odlazi, a druga je u intenzivnom 

delu internog odeljenja. Ona je hitno zbrinuta, urađen je hitan carski rez, i sada je dobrog opšteg stanja", 

navodi za RTS doktorka. 

"Vakcinacija je obavezna"  



 
 

Na pitanje da li su trudnice ugroženije zbog novog talasa koji se brže širi zbog delta soja, Mihajlovićeva 

kaže da danak nevakcinisanja plaćamo sada, naročito zbog straha mladih žena da neće moći da ostanu 

trudne ukoliko se vakcinišu. 

"To treba da se prekine istog trena, da se vakcinišu. Svi oko njih treba da se vakcinišu da bismo imali 

zdravu populaciju", navodi načelnica ginekologije. 

Njen savet je da se vakcinišu žene pre nego što planiraju da ostanu u drugom stanju, a ako su trudne da 

prođe 12 nedelja, te da onda prime Fajzer vakcinu, ali i da mogu da se vakcinišu i ako su se porodile i 

doje. "Vakcinacija je obavezna", navodi Mihajlovićeva. 

Prema njenim rečima, veliki je broj trudnica koje su kovid pozitivne. 

"Prvo ako su u drugom stanju dođu ginekologu, a one treba da odu u kovid ambulantu doma zdravlja ili 

infiktivne klinike. Kada ih pregleda lekar internista, infektolog i kaže da su eventualno za hospitalizaju, 

odlučuje se na nivou bolnica gde da budu raspoređene", objašnjava Mihajlovića. 

Dodaje da će ih i dalje kontrolisati njihov ginekolog, ali u delu gde se kontrolišu kovid pozitivni. 

Teže kliničke slike trudnica 

Dr Slađana Mihajlović kaže da su u martu i aprilu prošle godine bile lakše kliničke slike trudnica koje su 

bile zaražene, ali da je došlo do rapidnog povećanja broja zaraženih trudnica i težih kliničkih slika. 

"Imali smo, nažalost, trudnica koje su izgubile bitku sa kovidom. Svima treba da bude jasno da je ova 

bolest o kojoj i dalje ne znamo sve. Neminovno je da je vakcinacija potrebna da bi klinička slika bila 

blaža, ukoliko se uopšte razbole od kovid infekcija". 

Načelnica ginekologije zaključuje da "svako ko je iole svestan svog zdravlja treba da se vakciniše". 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"SA VAKCINAMA VAM JE KAO SA FUDBALSKIM TIMOM" Dr Šekler detaljno objasnio zašto je 

miksovanje cepiva najbolja kombinacija za zaštitu od kovida 

Pre oko mesec dana u Srbiji je zvanično započeta vakcinacija trećom takozvanom "buster" dozom, čiji je 

cilj da pojača imuni sistem ljudi i zaustavi nagli rast zaražavanja Delta sojem. Iako su neki stručnjaci 

davali savete kako se odlučiti za treće cepivo, među ljudima i dalje postoji nedoumica koja kombinacija 

bi dala najbolji krajnji rezultat. 

Doktor Milanko Šekler, virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta u Kraljevu, detaljno je objasnio za 

"Blic" zašto je zagovornik mešanja vakcina, i kako različite doze deluju na imuni sistem. 

- Dosta ljudi mi je slalo rezultate antitela nakon što su primili treću dozu iste vakcine, a takođe i različite 

vakcine u odnosu na predhodne dve. Oni su titar antitela izmerili pre a zatim i nakon vakcinisanja, i 

poslali su mi dobronamerno da to imam, da mogu da sagledam i da bude korisno. Moram priznati da 

sam bio prijatno iznenađen koliko su se na ovom primeru ljudi zapravo pokazali korektni, da imaju volju 

da pomognu u celoj ovoj situaciji - priča dr Šekler. 

On napominje da je na osnovu tih rezultata činjenica da se mešanjem vakcina dobija mnogo bolji 

rezultat. 

- Rezultati u koje sam imao uvid pokazali su da se vrlo lep nivo zaštita dobija, u ogromnom broju 

slučajeva u tim kombinacijama različitih vakcina. Tako da se po tome ispostavilo da su nivoi zaštite veći 

nego posle primljene iste vakcine kao u prethodne dve doze - kaže dr Šekler. 



 
 

Naš sagovornik smatra da nije greška ni kada se kao treća doza izabere ista vakcina kao u pretnodne dve. 

- Svako povećanje nivoa zaštite vakcinacijom, a ne zaražavanjem, jeste najbezbedniji način da podignete 

nivo svoje zaštite toliko da budete mnogo bezbedniji, da se ne inficirate, a ako se i inficirate da to prođe 

mnogo blažim tokom - kaže dr Sekler. 

Dr Šekler u nastavku kaže da je umnogomo sada praksa pokazala da su kombinacije cepiva "zdrave". 

- Činjenica je da je efikasnost dva Fajzera u praktičnim uslovima 39%, što znači da će od 100 ljudi 61 da 

se inficira, naravno sa mnogo blažom kliničkom slikom. To uopšte ne znači da je Fazer loša vakcina, ali 

dve iste doze pojačaće samo ista antitela - objašnjava on. 

Doktor Šekler se osvrnuo i na izjave tokom uvođenja treće doze i ističe da je bilo "igranja" oko toga da je 

štetna jer neki nisu primili ni prvu. 

- Izjava "ne treba treća doza jer mnogi nisu primili ni prvu" nema osnova. To uopšte ne znači da je treća 

doza opasna, nestručna i neprofesionalna i beskorisna već znači da neke zemlje nemaju vakcine. U tom 

slučaju SZO treba da nađe načina da tim zemljema obezbedi cepiva a ne da govore neistine da je treća 

doza opasna. - objašnjava Doktor Šekler. 

Borba imunog sistema 

Kako zapravo rade vakcine u organizmu dr Šekler nam je objasnio na veoma jasnom slikovitom primeru. 

- Primena treće doze je isto kao kada imate fudbalski tim na terenu. Ukoliko svom timu dajete tri iste 

vakcine, vi mu jačate uvek istu strategiju, tako da na primer sa tri iste doze vi mu jačate uvek levo krilo, 

dok sa različitim dozama, vi mu jačate i desno krilo i centar i u stvari jačate ceo tim. Prosta je stvar, ne 

može jedan fudbalski tim sve utakmice da dobija uvek na istom strategijom, mora da ima mnogo veću 

raznovrsnost da bi rezultati bili dobri, tako i ovde - kaže dr Šekler. 

On ističe da se istim cepivom zapravo jača samo jedna vrsta antitela. 

- Vi ako koristite istu vakcinu, vi stalno jačate istu stvar, jačate do besvesti jednu vrstu antitela. Na 

primer Fajzer pojačava S protein, i sa tri doze on pojačava samo tu jednu vrstu antitela. Dok sa druge 

strane "Sputnjik" ima tri vrste antitela na S protein i onda je on efikasniji i njegova efikasnost je 83 posto, 

dakle skoro duplo nego kod fajzera. Kineska pravi nekoliko vrsta antitela. Ona pravi S protein i na N 

protein i na ostale delove virusa zato što je kompletna virusna četa, objašnjava dr Šekler i dodaje da to 

čini mnogostraniju i složeniju odbranu što virus više iznenađuje, pa ga je tako lakše pobediti. 

- Ako imate ključ i neko je promenio bravu, ne vredi vam ništa da vam neko donese i hiljadu i deset 

hiljada istih ključeva kada oni ne mogu otvoriti ta vrata. Ali ako vam neko donese deset različitih ključeva 

šansa za oključavanje brave je mnogo veća. -zaključuje dr Šekler. 

Kako kaže to je razlika kada je u pitanju mešanje vakcina. 

- Zato je moje mišljenje da treća doza treba da bude različita od prve dve - objašnjava naš sagovornil. 



 
 

Što se tiče najbolje kombinacije cepiva, dr Šekler kaže da ne generalizuje jer ovde utiče mnogo faktora. 

- Nema uniformnog pravila. Ne može se jedna vakcina proglasiti kao "najbolja" za treću dozu zato što 

nisu svi primili iste prvu i drugu. Dakle, u zavisnosti od toga koje ste dve primile prve, da li ste bolovali ili 

ne, koliko ste stari, da li ste imali hronične bolesti, su sve stvari koje bar kod mene imaju uticaj koju 

vakcinu za treću dozu i da primiš - objašnjava dr Šekler. 

On napominje da je najbolji put zaštita zapravo izvlačenje maksimuma iz različitih vakcina. 

- Kad god može da se izvuče maksimum iz različitih vakcina - to je put - naglašava virusolog. 

Virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta u Kraljevu kaže da je tragedija što su neke zemlje iz raznih 

razloga lišene nekih vakcina, jer činjenice pokazuju da različite vakcine pružaju različit ćeliski imunitet. 

- Zapadni stručnjaci će reći da Sputnjik izaziva najveći ćeliski imunitet. Astra Zeneka takođe razvija veliki 

nivo ćeliskog imuniteta koji je vrlo bitan. Fajzer ga stvra takođe ali u manjoj meri od predhodne dve 

vakcine. Kineska vakcina stvara ali takođe mnogo manje nego ove dve a na neki pristojan nivo diže tek 

treća doza ali to nije to to, ako uzmemo u obzir Sputnjik koji diže veoma brzo i ima ulogu prilikom 

čišćenja organizma i otporniji je na mutacije i bolje deluje na bilo koju vrstu virusa - kaže dr Šekler. 

On nam naglašava da se Fajzer pokazao dobro na početku kod prvih sojeva, ali da je sada mnogo manje 

otporan na Delta soj. Kako kaže zbog toga se sada dešava sve ovo u Izraelu. 

 

 

Đerlek: Kovid propusnice spremne, čekamo finalnu odluku 

Sve je spremno za uvođenje kovid propusnica, a jedino se čeka finalna odluka, rekao je jutros u 

gostovanju na Tanjugu dr Mirsad Đerlek, državni sekretar u MInistarstvu zdravlja. 



 
 

- Mogu da kažem za građane Repiblike Srbije, što se tiče kovid propusnica sve je spremno, čeka se 

finalna odluka - naglasio je Đerlek. 

On je istakao da se odlaganjem vakcincije nalazimo u takozvanom "začaranom krugu", u kom 

produžavamo pandemiju i omogućavamo virusu da opstane. 

- Ljudi moraju da shvate da se odlaganjem vakcinacije vrtimo u začaranom krugu, produžavamo 

opstanak virusa koji mutira, omogućavmo stvaranje novih sojeva. Evo, delta soj probija imunitet, zato 

smo na početku epidemije imali da jedan oboleli zaražava dvoje do troje, a sada jedan kovid pozitivan 

pacijent može da zarazi 7sedam, osam, pa čak i devet osoba - rekao je Đerlek. 

- Pravnici kažu da to nije protivustavno, posebno na onim mestima koja je premijerka navela a na kojim 

ljudi ne moraju da borave. Ne moramo da idemo u noćne klubove, restorane i barove. Bitno je da sve to 

uskladimo sa Ustavom i da nemamo sutra ljudi koji će se pozivati na kršenje ljudskih prava, Ustava, a to 

smo već sa pravnicima raščistili - rekao je Đerlek za Telegraf. 

Na konstataciju da se na osnovu izjava koje smo mogli čuti prethodnih dana, da se "sa kovid 

propusnicima zakasnilo", stekao utisak kao da se od njih odustalo kaže: 

- Ne, ne ... Nema odustanja, nema predaje. Predaja nije opcija i nikada nije kasno da uspostavimo 

kontrolu nad epidemijom. Kovid propusnice mogu da budu jedno vrlo bitno sredstvo za uspostavljanje 

kontrole nad epidemijom zato što ćemo zaustaviti mešanje vakcinisanih i nevakcinisanih, i na taj način 

sprečiti širenje virusa. Tako da nije kasno, naravno. Imamo sigurno još mnogo godina borbe sa korona 

virusom, jer time što nismo postigli dovoljan broj vakcinisanih, produžili smo postojanje i opstanak 

virusa na našem terenu i ta borba će još trajati. Taman posla da je kasno, naprotiv, nadam se da ćemo 

imati koristi od uvođenja kovid propusnica - istakao je Đerlek. 

Podsetimo, premijerka Ane Brnabić, rekla je prošle nedelje da "pripremamo se za uvođenje kovid 

sertifikata i da ćemo odlučiti za nekoliko dana." 

Ona je naglasila da će glavna mesta za koja će trebati kovid propusnice mesta na kojima se okuplja veći 

broj ljudi a koja nisu neophodna. 

- Da bi bilo u skladu sa Ustavom uvešće se prvo u prostorima u kojima ljudi ne moraju da borave, to su 

noćni klubovi, barovi, kafići i restorani. 

"Šta čekaju nevakcinisani?" 

Đerlek je u gostovanju na televiziji K1 nevakcinisanima postavio pitanje zašto se ne imunizuju. "Šta 

čekaju nevakcinisani, zašto ne zasuču rukav?" 

"Moramo imati između 70 i 80 odsto vakcinisanih za kolektivni imunitet", rekao je on. 

Podsetio je da je u ovom trenutku prvu dozu vakcine protiv kovida-19 primilo 53 odsto punoletnih 

građana, dok je revakcinisan 51 odsto njih. 



 
 

Đerlek je naglasio i da to nije dovoljno za postizanje kolektivnog imuniteta. "Svi smo se nadali da ćemo 

postići bolji rezultat, međutim velika grupa ljudi, oko 45 odsto odlučila se za neki drugi vid postizanja 

kolektivnog imuniteta, a to je masovno razboljevanje", rekao je Đerlek. 

On ukazuje da je sve na nama, jer, ističe, sami produžavamo opstanak virusa koji mutira. "Treba da 

nastavimo da se borimo da povećavamo broj ljudi koji će da prime vakcinu. Postoji model i mi ćemo da 

razgovaramo, jer jedan čovek sada može da zarazi sedmoro, osmoro, čak devetoro ljudi", dodao je 

Đerlek. 

Na pitanje kada će kovid propusnice biti u upotrebi, Đerlek kaže da su one spremne i da se čeka finalna 

odluka. "Kovid propusnice pre svega služe da se zaustavi širenje infekcije i one će imati višestruki značaj. 

Angažovali smo i pravnike koji će to usaglasiti, pošto se priča da li je ustavno, to jest da li se vrši 

diskriminacija", naveo je Đerlek. 

On je još jednom ukazao na važnost vakcinacije, upoređujući brojeve iz prošle i ove godine, kada je na 

isti broj novozaraženih, potvrđen manji broj umrlih od posledica kovida. 

"Kada uporedimo decembar prošle godine i septembar ove - isti je broj novoobolelih, ali nema toliko 

umrlih. Prošle godine umrla su 54 pacijenata na isti broj novoobolelih, a ove godine 24", rekao je Đerlek. 

Takođe, dodao je da je sada 2,5 puta manji broj hospitalizovanih. "To je značaj vakcinacije", istakao je 

Đerlek. 

 

 

Začarani korona krug: Struka apeluje – propuštamo šanse, vraćamo se u paganizam 

I dalje imamo visok broj obolelih od koronavirusa, vakcinacija je u zastoju, a lekari upozoravaju da delta 

soj probija imunitet i kod onih koji su kovid preležali i kod onih koji su se vakcinisali početkom godine. Po 



 
 

zvaničnim podacima približavamo se broju od 5.000 ljudi u bolnicama, a pojedine ponovo prelaze u 

kovid sistem. 

Bili smo rekorderi u broju vakcina i sada smo ponovo rekorderi, ali u broju novoobolelih i u Evropi i u 

svetu. Novi udar ne posustaje, a građani i dalje ne žele da se zaštite. 

„Naše ponašanje vodi ka tome da mi postajemo jedan paganski narod koji se vratio ritualnim običajima, 

mi imamo svadbe sa 300, 400, 500 ljudi, sa kojih, na žalost, bude po jedan koji teško oboli i završi na 

respiratoru ili premine. Mi kovidu prinosimo žrtve svesno odlazeći i ne poštujući mere„, kaže Veselin 

Bojat iz Doma zdravlja u Novom Sadu. 

Bolnica u Leskovcu ponovo mora da pređe u kovid režim, a to znači da ostali bolesnici opet moraju da 

čekaju, da će se raditi samo hitne intervencije, a 90 zaraženih je već hospitalizovano. 

„Mi smo imali šansu koju nismo iskoristili, period kada je bilo malo obolelih, kada smo imali sve vakcine 

na raspolaganju. I kao na sportskom terenu – ako propustite jednu šansu, čekate sledeću, onda vam se 

to obije o glavu“, izjavio je Nebojša Dimitrijević, direktor leskovačke bolnice. 

Osim što danima imamo po 7.000 zvanično novoobolelih od kovida-19, i iz Svetske zdravstevene 

organizacije potvrđuju da je delta soj dominantan u Srbiji, da se brže širi i da će opasnost trajati. 

„Svaki dan u Srbiji umre za jedan autobus ljudi. Ako to nije alarm, onda ne znam šta je alarm i ne znam 

šta će da probudi ljude“, kaže direktor SZO u Srbiji Marijan Ivanuša. 

Krizni štab za sada ne reaguje, a državni sekretar ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek najavljuje kovid 

propusnice koje su, kako kaže, spremne i koje će dobiti vakcinisani građani. 

„Mi se odlaganjem vakcinacije vrtimo u jednom začaranom krugu. Ono što mene plaši iskreno, to je što 

sami produžavamo opstanak virusa koji mutira omogućava pojavu novih sojeva“, tvrdi Đerlek. 

Virusolozi ponovo poručuju: imunitet nakon preležane korone nije dugotrajan, infekcija se vraća kod 

onih koji su je preležali a sada probija i kod onih koji su vakcinisani među prvima, jer ni taj imunitet nije 

trajan. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

TREĆA VAKCINA OBUZDAVA EPIDEMIJU? Buster dozu treba da primi 2,4 miliona građana, evo kako bi 

to trebalo da utiče na broj zaraženih 

ISTRAŽIVANJA su pokazala da imunitet vakcinisanih a i onih koji su preležali virus opada nakon šest 

meseci, ali, takođe, postoji podatak da posle tri nedelje nakon treće doze počinje nagli pad broja 

novozaraženih. 

S obzirom da delujemo kao „podeljeno društvo“ na vakcinisane i one koji to nisu, postoji jedan 

ohrabrujući podatak, a to je da sa trećom dozom možemo u nekom trenutku očekivati da „obuzdamo“ 

epidemiju. 

Naime, u Srbiji je sa dve doze vakcinisano 2.858.472 državljana Srbije, dok je 420.889 do sada primilo tri 

doze. To znači da je više od 2,4 miliona građana Srbije primilo drugu, ali ne i treću dozu vakcine protiv 

kovida i da svi oni imaju mogućnost da u dogledno vreme prime i buste. To na prvi pogled zvuči 

zabrinjavajuće, ali ako se uzme da mnogi još čekaju da istekne preporučenih šest meseci od druge doze, 

realno je očekivati da se taj broj značajno poveća do kraja godine. Koliko to zaista može da bude ključno 

u daljemo obuzdavanju epidemije? 

Prema rečima lekara širom Srbije, vakcinacija trećom dozom se odvija u dobrom pravcu, te oni koji su 

primili pozov iz eUprave, dolaze po svoju buster dozu. Što se tiče vakcinacije prvom dozom, stanje se nije 

znatno promenilo. 

Zašto nam je dnevna statistika nezadovoljavajuća, razlog je nedovoljan obuhvat vakcinacije, evolucija 

virusa i stil života, izjavila je za RTS virusolog doc.dr Ana Banko. Kako je istakla, istraživanja su pokazala 



 
 

da imunitet vakcinisanih a i onih koji su preležali virus opada nakon šest meseci, ali i da dve do tri 

nedelje nakon treće doze počinje nagli pad broja novozaraženih. 

- Studije iz Izraela pokazale su da imunitet šest meseci nakon vakcinacije pada na onaj imunitet koji mi 

stičemo samo prvom dozom ili šest meseci nakon preležane infekcije, ali su takođe pokazale i da dve do 

tri nedelje nakon treće buster doze počinje nagli pad broja novozaraženih. Dakle, oni su dokazali da 

imunitet ne traje dugo, ali su isto tako dokazali, naročito u populaciji nakon 50 godina da je buster doza 

neophodna kako bi se kriva zapravo spustila, objasnila je dr Banko. 

Istog je mišljenja i direktor Doma zdravlja u Nišu, prof. dr Milorad Jerkan, koji kaže da se vakcinacija 

trećom dozom odvija dobro, dok je za prvu dozu, nažalost, odziv slab. 

- Za treću dozu je izuzetno veliku odziv, kod nas u Nišu od 800 do 1.000 ljudi dnevno, tako smo već dali 

više od 21.000 dozu vakcina. Prvu dozu u Nišu primilo je 65 odsto građana, drugu oko 61 odsto. Siguran 

sam da je dr Banko u pravu, jer treća doza još više jača imuni sistem, naročito sada kada dolazi i grip, koji 

je moguće da će se pojaviti vrlo brzo i napraviti još veće mutacije među virusima - objašnjava profesor 

Jerkan. 

Dakle, treća doza je potrebna i dobro bi bilo da je prime svi hronični bolesnici, i svi stariji od 60 godina. 

- Svakako preporučuje se i svima ostalima kojima istekne šest meseci od druge doze. Ja bih preporučio i 

sportistima da prime i da budu sigurni. Nema poboljšanja, povećava se broj zaraženih. Ja sam za kovid 

propusnice, jer ljudi moraju da žive i da se kreću, takođe nemam ništa protiv da funkcionišu i 

nevakcinisani, ali samo uz dokaz da nemaju virus, dakle uradite test ako nećete vakcinu - kaže profesor 

Jerkan. 

Istraživanje potvrdilo značaj treće doze 

Na nešto više od milion ljudi starijih od 60 godina u Izraelu, istraživanje je pokazalo da dopunska, treća 

doza vakcine prozvođača Fajzer štiti i do 15 puta više u odnosu na one koji imaju samo dve doze, 

najnoviji su podaci koji su nedavno došli iz ove zemlje. Kako se navodi u istraživanju, imuni odgovor 

nakon buster doze počeo je relativno brzo da daje odgovor i to u razmaku između sedam i 12 dana. Da je 

treća doza potrebna, pre svega starijima ali i svima ostalima, potkrepljuje i istraživanje iz Izraela o trećoj 

dozi. U ovoj zemlju, treća doza odobrena je 30.jula, te je na 1.144.690 koji su stariji od 60 godina, 

ispitana delotvornost treće doze koja je pokazala neverovatno brzi odgovor i visoki stepen zaštite. 

Što se tiče naše zemlje, dopunska, odnosno treća doza u Srbiji dostupna je od 17.avgusta, a namenjena 

je najpre svima onima koji su hronični bolesnici, i spadaju u rizičnu grupu, uz poseban uslov, da je prošlo 

šest meseci od druge doze. Ipak, treća doza dostupna je i svim građanima koji imaju potreban razmak 

između doza, a dobili su poziv preko eUprave. 

Iako smo među prvim zemljama obezbedili vakcine, i bez obzira što smo se nadali da će nas početna 

euforija držati dok makar ne pređemo 65 odsto vakcinisanog stanovništva, naša zemlja je negde na 52 

odsto vakcinisanog, punoletnog stanovništva sa obe doze. Dok polovina građana ili negoduje, ili 

razmišlja, ona prva polovina uveliko prima treću dozu. 



 
 

Da li će kovid propusnice dati rezultat? 

Da li će kovid propusnice dati neki rezultat, ostaje nam da vidimo, a kako je najavio državni sekretar u 

Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek, sve je spremno, samo se čeka finalna odluka. On je istakao da se 

odlaganjem vakcinacije nalazimo u takozvanom "začaranom krugu", u kom produžavamo pandemiju i 

omogućavamo virusu da opstane. 

- LJudi moraju da shvate da se odlaganjem vakcinacije vrtimo u začaranom krugu, produžavamo 

opstanak virusa koji mutira, omogućavmo stvaranje novih sojeva. Evo, delta soj probija imunitet, zato 

smo na početku epidemije imali da jedan oboleli zaražava dvoje do troje, a sada jedan kovid pozitivan 

pacijent može da zarazi sedam, osam, pa čak i devet osoba - rekao je Đerlek. 

 


